
Protokół Nr XVIII/2012 

z XVIII Sesji Rady Miejskiej w Nieszawie 

z dnia 23 marca 2012 r. 

 

 

Miejsce: sala posiedzeń w Urzędzie Miasta w Nieszawie 

Obecni: 14 radnych wg załączonej listy 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej z 25 stycznia 2012 r.   

4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej z 30 stycznia 2012 r. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji wniosków z XVII sesji Rady Miejskiej z dn. 30.01.2012 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego im. komandora 

Heliodora Laskowskiego w Nieszawie z Zespołu Szkół przy ul. Zjazd 5. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 80/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z 

dnia 5 stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej Nieszawa za 

rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Rady 

Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Kultury Fizycznej, Ładu i Porządku Publicznego 

Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

16. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej 

Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

17. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 

oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

19. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nieszawie za 

rok 2011. 

20. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2011 rok. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok oraz w sprawie ustalenia zasad 

wynagradzania członków Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

22.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałej Komisji Rady Miejskiej 

Nieszawa 

23.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII-83/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z 

dn.30 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu miasta Nieszawa na rok 2012. 

24.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Nieszawa na lata 2012-2025. 

25.  Rozpatrzenie skargi p. Aleksandry Sobczak. 



2 

26.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Aleksandry Sobczak na 

działalność Burmistrza Miasta Nieszawa. 

27.  Zapytania mieszkańców. 

28.  Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

29.  Zakończenie obrad XVIII sesji. 

 

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota otworzyła obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej i powitała 

przybyłych gości, Burmistrza Miasta Nieszawa p. Mariana Tołodzieckiego, Zastępcę Burmistrza  

p. Arkadiusza Horonziaka, Skarbnika Miasta p. Mariana Ochocińskiego, p.o. Dyrektora Zespołu 

Szkół w Nieszawie p. Teresę Bojańczyk, księdza proboszcza Grzegorza Molewskiego, kierowników 

jednostek Urzędu Miasta, zaproszonych gości oraz mieszkańców miasta. Na podstawie listy 

obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła quorum, na 14 radnych obecnych jest 14. 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś z obecnych radnych ma propozycję co do zmiany 

proponowanego porządku obrad. 

 

Głos zabrał radny Mariusz Lipigórski z wnioskiem w imieniu Klubu „Samorządowcy Miasta 

Nieszawy” o przesunięcie pkt 19 „Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Liceum 

Ogólnokształcącego im. komandora Heliodora Laskowskiego w Nieszawie z Zespołu Szkół przy ul. 

Zjazd 5” do punktu 8, dodanie do porządku obrad punktu 9 „Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały Nr 80/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy” oraz punktu 10 „Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy”. 

 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota zarządziła 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodnicząca wznowiła obrady i poddała pod głosowanie wniosek radnego  

M. Lipigórskiego o przesunięcie pkt 19 „Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Liceum 

Ogólnokształcącego im. komandora Heliodora Laskowskiego w Nieszawie z Zespołu Szkół przy ul. 

Zjazd 5” do punktu 8. 

Przystąpiono do głosowania: 

 

Za – 14 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0   
Radni jednogłośnie przyjęli zgłoszoną poprawkę do porządku obrad. 

 

W związku ze złożonymi przez Klub Radnych „Samorządowcy Miasta Nieszawy” projektami 

uchwał na sesji Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, powołując się na zapis § 15 pkt 3 Statutu 

Miasta, że projekty uchwał radni powinni dostarczyć co najmniej na 7 dni przed zawiadomieniem o 

terminie sesji, a nie w trakcie sesji. 

 

Głos zabrała radna Beata Belter, która zauważyła, że na sesji z dnia 5 stycznia 2012 r. radca 

prawny wręczyła radnym w dniu sesji dwa  projekty uchwał również bez zachowania wymagalnego 

terminu, po drugie  zgodnie z art. 18 pkt 2 ppkt 2 ustawy o samorządzie gminnym ustalanie 

wynagrodzenia Burmistrza to wyłączna kompetencja Rady. 

  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnego M. Lipigórskiego o dodanie do 

proponowanego porządku obrad pkt 9 „Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 80/2012 

Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 
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Za – 8 radnych (B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Lamparski,   

M. Lipigórski, M. Komorowska, R. Rewers) 

przeciw – 4 (K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska) 

wstrzymało się – 2 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk) 

Radni 8 głosami „za” przegłosowali poszerzenie porządku obrad o punkt 9 „Podjęcie uchwały w 

sprawie uchylenia uchwały Nr 80/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 stycznia 2012 r. w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy”. 

 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnego M. Lipigórskiego o dodanie do 

proponowanego porządku obrad pkt 10 „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta Nieszawy”. 

Za – 8 radnych (B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Lamparski,  M. 

Lipigórski, M. Komorowska, R. Rewers) 

przeciw – 4 (K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska) 

wstrzymało się – 2 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk) 

Radni 8 głosami „za” przegłosowali poszerzenie porządku obrad o punkt 10 „Podjęcie uchwały w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy”. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota odczytała porządek obrad z przyjętymi w głosowaniach przez 

radnych poprawkami: 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej z 25 stycznia 2012 r.   

4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej z 30 stycznia 2012 r. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji wniosków z XVII sesji Rady Miejskiej z dn. 30.01.2012 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego im. komandora Heliodora 

Laskowskiego w Nieszawie z Zespołu Szkół przy ul. Zjazd 5. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 80/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 

stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów, Rozwoju Gospodarczego Rady 

Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 

oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Rady Miejskiej 

Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Kultury Fizycznej, Ładu i Porządku Publicznego Rady 

Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

16. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej Nieszawa za 

rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

17. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz 

plan pracy Komisji na 2012 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

19. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nieszawie za rok 2011. 

20. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2011 rok. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych na 2012 rok oraz w sprawie ustalenia zasad wynagradzania członków 

Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałej Komisji Rady Miejskiej 

Nieszawa. 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII-83/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z dn.30 

stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu miasta Nieszawa na rok 2012. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Nieszawa na 

lata 2012-2025. 

25. Rozpatrzenie skargi p. Aleksandry Sobczak 

26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Aleksandry Sobczak na działalność 

Burmistrza Miasta Nieszawa. 

27. Zapytania mieszkańców. 

28. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

29. Zakończenie obrad XVIII sesji. 

 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z poprawkami. 

Za – 14 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad z poprawkami. 

 

Ad. 3. 

Przystąpiono do punktu 3 porządku obrad– Przyjęcie protokołu z XVI Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Miejskiej z 25 stycznia 2012 r. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota nadmieniła, że projekt protokołu był dostępny na stronie 

internetowej Urzędu Miasta oraz został wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej. 

Wobec braku uwag do projektu protokołu przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu. 

 

Za – 13 radnych (B. Belter, M. Bartoszko, M. Komorowska, R. Lewandowski, J. Lamparski,  

M. Lipigórski, R. Rewers, B. Kalota, K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska,  

E. Podlewska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 1 radna (D. Danielak). 

 

Protokół z XVI Sesji Nadzwyczajnej Rady Miejskiej z 25 stycznia 2012 r. został przyjęty 13 

głosami „za”. 

 

Ad. 4. 

Przystąpiono do punktu 4 porządku obrad– Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej z 

30 stycznia 2012 r. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota nadmieniła, że projekt protokołu był dostępny na stronie 

internetowej Urzędu Miasta oraz został wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej. 

Wobec braku uwag do projektu protokołu przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu. 

 

Za – 13 radnych (B. Belter, M. Bartoszko, M. Komorowska, R. Lewandowski, J. Lamparski,  

M. Lipigórski, R. Rewers, B. Kalota, K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska,  

E. Podlewska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 1 radna (D. Danielak). 
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Protokół z XVII Sesji Rady Miejskiej z 25 stycznia 2012 r. został przyjęty 13 głosami „za”. 

 

Ad. 5. 

Przystąpiono do punktu 5 porządku obrad– powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Do Komisji zostali zgłoszeni radni: p. Katarzyna Latopolska, p. Jan Latopolski, p. Mariusz 

Lipigórski. 

Radna Katarzyna Latopolska wyraziła zgodę. 

Radny Jan Latopolski  wyraził zgodę. 

Radny Mariusz Lipigórski  wyraził zgodę. 

 

Przystąpiono do głosowania nad zgłoszonymi kandydaturami do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Za – 14 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0 

Radni jednogłośnie przyjęli kandydatury radnej Katarzyny Latopolskiej, radnego Jana 

Latopolskiego i radnego Mariusza Lipigórskiego do Komisji Uchwał i Wniosków.     

 

Ad. 6. 

Przystąpiono do punktu 6 porządku obrad – Sprawozdanie Burmistrza z działalności 

międzysesyjnej. 

 

Głos zabrał Burmistrz p. Marian Tołodziecki i przedstawił sprawy oraz działania, jakie były 

podejmowane w okresie międzysesyjnym. 

W miesiącu lutym 2012 r.: 

– rozpoczęto szkolenia unijne we współpracy z przedstawicielstwem Urzędu Marszałkowskiego 

we Włocławku, pierwsze szkolenie odbyło się w Urzędzie  Miasta z udziałem nauczycieli 

Zespołu Szkół w Nieszawie, pracowników Urzędu Miasta, radnych, 

– z pomocą p.o. Kierownika ZGKiM p. Roberta Zaremby i w porozumieniu z dyrektorem Rejonu 

Dróg pozyskiwano drewno opałowe dla mieszkańców, które rozdzielano według potrzeb 

mieszkańców, 

– wymieniono piec w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Nieszawie ze względu na zagrożenie 

pożarem i wybuchem. Pan Burmistrz stwierdził, że w przyszłości trzeba będzie się zastanowić 

nad innym sposobem ogrzewania biblioteki. 

– przygotowanie przy współpracy z p. Teresą Bojańczyk p.o. Dyrektora Zespołu Szkół oferty 

zajęć komputerowych, plastycznych, sportowych dla dzieci i młodzieży na okres ferii zimowych, 

Burmistrz uczestniczył w turnieju piłki halowej, uczestnicy otrzymali puchary i nagrody od 

Burmistrza, 

– przygotowanie wniosków i zatrudnienie animatorów na boisku „Orlik”, zatrudniono p. Jolantę 

Rembowską i p. Krzysztofa Pypkowskiego, 

– wizyta w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w Toruniu i złożenie wniosku o 

dofinansowanie do utylizacji azbestu na dachu budynku Wspólnoty Mieszkaniowej, 

– przeprowadzono kilkukrotne rozmowy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego i jednocześnie 

Ministerstwem Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej w sprawie przekształcenia 

mieszkań komunalnych na socjalne i uchronienia przed windykacją w wysokości 0,5 mln zł. 

Rozmowy zaowocowały przesunięciem terminu, miasto musi wywiązać się z umowy, dokonać 

przekształceń, wiąże się to z dużym nakładem pracy, do 15 maja 2012 r. trzeba będzie się z tego 

wywiązać, duża rola w tym zakresie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, 

– sprzedano autobus AUTOSAN za kwotę wyższą od wyjściowej, tj. 7.000 zł, 

– pozyskano środki ze sprzedaży znacznej ilości złomu w wysokości ok. 5 tys. zł, są zapewnienia, 

że złom będzie dalej odsprzedawany, szczególnie z terenu Ujęcia Wody, 
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– podpisano porozumienie ze Starostą Aleksandrowskim w sprawie przejęcia młodzieży przez LO 

w Ciechocinku, dotyczy to sprawy likwidacji LO w Nieszawie, 

W miesiącu marcu 2012 r.:   

– pozyskano miejsca pracy dla stażystów, pracowników robót publicznych oraz pracowników 

prac społecznie użytecznych, sprawy były bardzo płynne, początkowo ilość znacznie 

ograniczono, potem rozszerzono, trzeba było zmieniać uzasadnienia, ale w końcu udało się 

znaczną liczbę osób pozyskać do pracy, 

– odbyło się spotkanie z księżmi Pallotynami w sprawie Liceum Ogólnokształcącego, 

– kilkukrotne spotkania z działaczami i piłkarzami likwidowanego Klubu Sportowego 

„Jagiellonka”, Zarząd Klubu podał się do dymisji i przekształcił się w komisję likwidacyjną. Po 

oficjalnej informacji ze strony Klubu, że Zarząd podał się do dymisji, podjęte zostały ze strony 

miasta kroki celem powołania nowego stowarzyszenia, a głównie by przejąć drużyny piłkarskie, 

by mogły uczestniczyć w dalszych rozgrywkach zgodnie z terminarzem, 

– odbyło się spotkanie z rodzicami uczniów w sprawie Liceum Ogólnokształcącego w Nieszawie, 

– spotkanie zastępcy Burmistrza i p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej ze Starostą 

Toruńskim p. Mirosławem Graczykiem w sprawie dofinansowania nieszawskiej przeprawy 

promowej, rozmowy przebiegły pozytywnie, jest szansa na pozyskanie środków, 

– w trakcie przygotowania jest nowy Regulamin Organizacyjny Urzędu Miasta, 

– przeprowadzono konsultacje z przedstawicielami Rady Pedagogicznej, związków 

nauczycielskich Zespołu Szkół, 

– uruchomiono jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej, zatrudniono kierowcę wozu bojowego, 

– zawiązało się w Nieszawie Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Miasta celem pozyskiwania 

środków z funduszy unijnych, 

– przekazano w dwóch transzach środki za ścieżkę rowerową – Skarbnik p. M. Ochociński  

uszczegółowił informację, że łącznie na ścieżkę przekazano ok. 150 tys. zł, z czego ok. 120 tys. 

zł zostało przekazane do Związku Gmin, a ok. 30 tys. zł dla wykonawcy,   

– odbyły się w Nieszawie konsultacje społeczne w sprawie budowy stopnia wodnego, 

– odbyło się spotkanie z firmą Prestige w sprawie budowy wiatraków wytwarzających energię, 

firma dysponuje już pełną dokumentacją, przystąpi do budowy po uzyskaniu stosownych 

pozwoleń, w Nieszawie będzie maksymalnie docelowo około 7 wiatraków, prawdopodobnie od 

każdego wiatraka do miasta wpłyną określone pieniądze, to jest około ok. 80 tys. zł podatku, 

– zinwentaryzowano sprzęt znajdujący się na Ujęciu Wody, z czym wiąże się sprawa opłacalności 

remontu maszyny samojezdnej do czyszczenia, koszt naprawy prawdopodobnie przewyższyłby 

wartość sprzętu, lepszym rozwiązaniem byłoby ją zezłomować i odzyskać z tego tytułu 

określoną kwotę, ale decyzję w tej sprawie podejmą radni, 

– przeprowadzono rozmowę z przedstawicielami w sprawie byłego budynku przedszkola, są 

zainteresowani nabyciem nieruchomości, stąd też skierowano ich do właścicieli budynku, 

– udział Burmistrza i Skarbnika w szkoleniu zorganizowanym przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową poświęconym tematyce dyscypliny finansów publicznych, 

– odbyło się spotkanie z udziałem Burmistrza, zastępcy Burmistrza, dyrektora Delegatury 

Kuratorium Oświaty we Włocławku p. Małgorzaty Ćwikowskiej w temacie Zespołu Szkół w 

Nieszawie, głównie w temacie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego, 

– odbyło się spotkanie z wójtem gminy Koneck p. Ryszardem Borowskim i z p. Mielewczykiem, 

właścicielem obecnych obiektów gorzelni w Nieszawie, ze wstępnych rozmów wynika, że 

obecnie trwa remont, właściciel planuje uruchomić produkcję od czerwca, z tym wiąże się 

możliwość zatrudnienia ok.  15 osób. Kolejny pomysł wiąże się  z możliwością pomocy ze 

strony p. Mielewczyka zorganizowania spotkania z przedstawicielami biznesu norweskiego i 

nawiązania współpracy w zakresie wysypiska i EKOSKŁAD-u poprzez Związek Gmin Ziemi 

Kujawskiej. Stąd też obecność wójta gminy Koneck na spotkaniu. Do tego tematu wróci się w 

przyszłości, ale dobrze że do spotkania doszło,  warto o tym mówić chociażby w myśl 

przygotowywania się do nowej ustawy  śmieciowej i podatku śmieciowego, 
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– odbyły się spotkania w sprawie Liceum Ogólnokształcącego: z wiceprowincjałem Zakonu 

Ojców Pallotynów księdzem Jankowskim oraz z przedstawicielami Komisji Oświaty i Kultury 

Rady Miejskiej i Rady Rodziców, 

– 16 marca 2012 r. Burmistrz powitał ekipę kierowców aut terenowych, którzy jak co roku 

odwiedzili Nieszawę, Burmistrz przekazał gościom okolicznościowe upominki związane z 

Nieszawą, 

– 21 marca 2012 r. Burmistrz i zastępca Burmistrza uczestniczyli w przedstawieniu „Powitanie 

wiosny” zorganizowanym przez Zespół Szkół w Nieszawie, 

– uczestnictwo w spotkaniu z przedstawicielami firmy Prestige i Energy Holding AG, które będą 

budować wiatraki, na spotkaniu przedstawiciele firm przekazali dokładne informacje o terminie 

rozpoczęcia, przebiegu działań. Prace prawdopodobnie rozpoczną się pod koniec roku, 

– 21 marca 2012 r. odbyło się zebranie i spotkanie założycielskie Miejskiego Klubu Sportowego 

„Jagiellonka”, ta nazwa będzie kontynuacją dotychczasowej działalności sportowej, na co 

głównie zgodził się pomysłodawca całej nazwy i założyciel Jagiellonki p. Andrzej Nęcka znany 

sportowiec nieszawski, członek Komisji Rewizyjnej obecnego stowarzyszenia. 

 

Pan Burmistrz poinformował również, że prawdopodobnie w maju 2012 r. młodzi mieszkańcy 

Nieszawy będą mogli odbyć szkolenie w ramach programu unijnego na przedstawicieli handlowych. 

Projekt przeznaczony jest dla 6 kobiet i 9 mężczyzn. W ramach szkolenia uczestnicy będą mieli 

możliwość zdobycia bezpłatnie prawa jazdy. Projekt dotyczyłby nie tylko Nieszawy, ale i okolic, z 

tym, że szkolenia odbywałyby się w Nieszawie. O szczegółowe przedstawienie tematu Pan 

Burmistrz poprosił Skarbnika p. Mariana Ochocińskiego. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. Marian Ochociński i poinformował, że przeprowadzone zostały 

rozmowy z przedstawicielami firmy Talars, z wiceprezesem, jest parę pomysłów do realizacji. 

Pierwszym jest ustanowienie pewnego oddziału związanego z obsługą funduszu JEREMI, czyli 

funduszu pożyczkowo-kredytowego, który prowadziłaby ta firma tutaj, stąd też jest prośba ze 

strony przedstawicieli firmy o wynajęcie lokalu, który mógłby służyć za siedzibę nie tylko dla 

miasta Nieszawy, ale prawdopodobnie też w układzie włocławskim. Fundusz skierowany jest 

zarówno dla mikroprzedsiębiorców, jak i dla rolników. 

Drugi temat, który jest poruszany z firmą Talars, to jest koncepcja wystąpienia z wnioskiem o 

dofinansowanie w ramach programu przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu. Przewiduje się, że 

program ten będzie organizowany w drodze partnerstwa publiczno-prywatnego, będziemy szukać 

fundacji, która do tego pomysłu się dołączy. Ze wstępnych wyliczeń wynika, że program kosztować 

będzie około 4 mln zł, przy czym przewiduje się montaż finansowy w takiej formie, że miasto nie 

będzie płaciło żadnych środków. W kwietniu 2012 r. zaplanowano ogłoszenie o naborze partnerów 

prywatnych w stosunku do tego przedsięwzięcia, a na wrzesień złożenie wniosku aplikacyjnego. W 

ramach programu przewiduje się objęcie ok. 50 rodzin pomocą w zakresie udostępnienia 

komputerów i w ramach tego bezpłatny dostęp do internetu. Pan Skarbnik zauważył, że jeśli projekt 

wyjdzie, będzie to projekt na lata dla miasta.  Na bazie tego projektu można będzie zrealizować 

inne pomysły, chociażby ogólny dostęp do komputerów w postaci kafejki internetowej dla 

młodzieży, czy innego pomysłu zorganizowanego w szkole, bibliotece czy straży pożarnej. 

 

Głos zabrała radna Małgorzata Komorowska i, nawiązując do wystąpienia międzysesyjnego 

Burmistrza, poprosiła o udzielenie odpowiedzi na pytania: 

1. Czy po szkoleniu unijnym, o którym informował Burmistrz, zostały podjęte konkretne 

działania, jaki jest efekt tego szkolenia. Czy po takim szkoleniu będzie stworzone np. jakieś miejsce 

pracy. 

2. W związku z informacją o utylizacji azbestu konkretnie, o jaki budynek chodzi, gdzie, w 

którym 

miejscu  to ma być, czy miasto partycypuje w tych kosztach, czy to będzie dofinansowanie i czy 



gospodarstwa indywidualne, mające pokrycie dachowe z azbestu, mogą też występować o 

dofinansowanie do Urzędu Miasta, czy tylko to się ogranicza do wspólnot mieszkaniowych. 
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3. Ile osób jest przyjętych na staże, ile do robót publicznych. 

 

Głos zabrał Burmistrz Miasta p. M. Tołodziecki i powiedział, że na pytanie dotyczące szkoleń 

bardziej szczegółowo ustosunkuje się pisemnie, to nie jest jednorazowy cykl szkoleń, na pytanie 

dotyczące usuwania azbestu udzieli odpowiedzi zastępca Burmistrza p. Arkadiusz Horonziak, a na 

pytanie w kwestii pozyskiwania i zatrudniania osób na staże, roboty publiczne czy społecznie 

użyteczne  odpowie p.o. Kierownika ZGKiM p. Robert Zaremba. 

 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta p. Arkadiusz Horonziak i stwierdził, że problemem 

gminy było to, że nikt z poprzednich władz nie pomyślał, żeby sporządzić Gminny Program 

Utylizacji Azbestu, który jest elementem niezbędnym do składania wniosku o dofinansowanie do 

wojewódzkiego i Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. W tym wypadku wizyta w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu i złożenie wniosku 

jest obarczona pewną niepewnością, bo operowano na starym Programie Gospodarki Odpadami 

przygotowanym przez Związek Gmin.  Nikt nie pomyślał, ale obecne władze miasta myślą już, 

żeby taki program przygotować, opierając się o dofinansowanie z WFOŚ. Jest to program, który 

musi przygotować specjalistyczna firma. W tym programie mogą brać udział nie tylko wspólnoty 

mieszkaniowe, ale również budynki indywidualne. Warunek jest taki, że muszą być one zgłoszone 

jako budynki pokryte azbestem w ogólnopolski rejestrze.  Jeśli chodzi o Nieszawę jest ich około 

100.   

Głos zabrała radna M. Komorowska i zapytała o jaką konkretnie wspólnotę mieszkaniową chodzi, 

gdzie to będzie. 

Zastępca Burmistrza p. A. Horonziak odpowiedział, że chodzi o Wspólnotę Mieszkaniową przy 

ul. Kościuszki, która jest prowadzona przez TBS w Ciechocinku. 

Radna B. Belter dodała, że to chyba chodzi o Kościuszki 1a. 

Zastępca Burmistrza p. A. Horonziak potwierdził, że taka wspólnota wystąpiła z wnioskiem.  

Nadmienił, że przez dwa miesiące wisiały na stronie internetowej Urzędu ogłoszenia o składaniu 

wniosków na dofinansowanie do utylizacji azbestu z zachowaniem wymagalnego terminu do 

połowy lutego 2012 r. Jedynie Wspólnota Mieszkaniowej Kościuszki 1a, prowadzona przez 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego z Ciechocinka taki wniosek złożyła, dołączając określone   

dokumenty. Gmina jest tym, który ten wniosek przekazuje do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i to zostało zrobione. 

Radna B. Belter doprecyzowała, że na pewno mowa jest o budynku przy ul. Kościuszki 1a, bo 

przy ul. Kościuszki 1 jest blok spółdzielni mieszkaniowej, a nie wspólnoty mieszkaniowej. 

 

Głos zabrał p.o. kierownika ZGKiM p. Robert Zaremba w kwestii odpowiedzi na pytanie radnej 

M. Komorowskiej, dotyczące liczby osób przyjętych do pracy w Urzędzie. Poinformował, że 

złożono do Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim wnioski o następującą liczbę 

osób: 

na staż – 11 osób, na prace publiczne – 10 osób, na prace społecznie użyteczne – 10 osób. 

Powiatowy Urząd Pracy z powodu braku środków przydzielił na roboty publiczne o 5 miejsc mniej 

niż wnioskowano. Na staż skierowano 10 osób, plus jedna osoba w Zespole Szkół i 2 wnioski na 

staże są w trakcie rozpatrywania. Do prac publicznych 5 osób, a od kwietnia do prac społecznie 

użytecznych skierowanych zostało 10 osób. Pan R. Zaremba poinformował również, że prace 

publiczne są na 3 miesiące, prace społecznie użyteczne na 10 miesięcy, staż na 6 miesięcy z 

możliwością przedłużenia na kolejne 3 miesiące. 

 

Głos zabrała radna Beata Belter i zapytała Pana Burmistrza o skład Zarządu Stowarzyszenia na 

Rzecz Rozwoju Miasta Nieszawy. 



Pan Burmistrz Marian Tołodziecki odpowiedział, że Urząd Miasta jest poza tym,  może 

skontaktować radną ze stowarzyszeniem, jeśli jest taka wola, nie zna osób i nie chce wiązać 

stowarzyszenia z Urzędem.      9 

Pan Burmistrz odpowiedział również, że nie wie, w jaki sposób ukonstytuował się Zarząd 

Stowarzyszenia. 

Radna B. Belter zapytała, skąd wobec tego p. Burmistrz pozyskał informacje w tym zakresie. 

Pan Burmistrz M. Tołodziecki odpowiedział, że jednym z członków w stowarzyszeniu jest 

pracownik ZGKiM p. Anna Komorowska. 

Głos zabrała radna Maria Bartoszko i poprosiła o informację dotyczącą podatku śmieciowego, 

jest to ważne, bo wchodzi nowa ustawa śmieciowa. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że na dzień dzisiejszy mało jest jeszcze sprawdzonych informacji, 

wiele samorządów się nad tym zastanawia i martwi, bo ustawa będzie finansowo uderzać w 

samorządy. 

Głos zabrał Skarbnik p. M. Ochociński i powiedział, że będzie to problem, który stanie na sesji 

Rady Miejskiej w drugim półroczu. Ustawa nakłada na gminy obowiązek ściągania podatku od 

osób zamieszkujących na terenie gminy, a poza tym gmina będzie musiała ogłaszać przetargi na 

wywóz nieczystości. 

 

Ad. 7. 

Przystąpiono do punktu 7 porządku obrad - Informacja z realizacji wniosków z XVII sesji 

Rady Miejskiej z dn. 30.01.2012 r. 

 

Głos zabrał p. Burmistrz M. Tołodziecki i odniósł się do dwóch wniosków, które dotyczyły 

kwestii Zespołu Szkół w Nieszawie, tj. wniosku o dokładne sprawdzenie kosztów utrzymania 

stołówki i kuchni z rozważeniem wprowadzenia cateringu w szkole oraz wniosku o sprawdzenie 

kosztów energii przedszkola i stołówki. Pan Burmistrz odpowiedział, że w chwili obecnej 

przeprowadzana jest kompleksowa restrukturyzacja organizacyjna i finansowa nieszawskiego 

Zespołu Szkół. W kwestii kosztów utrzymania stołówki temat przybliży p. Teresa Bojańczyk p.o. 

dyrektora Zespołu Szkół. 

Kolejny wniosek dotyczył sprawdzenia możliwości innego rozwiązania płacenia za ścieki przez 

mieszkańców bloku przy ul. Mickiewicza. Pan Burmistrz poinformował, że obecnie prowadzona 

jest przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej kompleksowa ocena gospodarki 

wodno-ściekowej miasta. Wymaga ona podstawowych zmian organizacyjnych, które sukcesywnie 

będą wprowadzane. Odnośnie wniosku dotyczącego aktualizacji strony internetowej Gminy 

Nieszawa i zamieszczenia na stronie internetowej i BIP „Raportu Otwarcia” przygotowanego przez 

Pana Burmistrza Miasta Nieszawy, Pan Burmistrz odpowiedział, że strona jest na bieżąco 

aktualizowana i zawiera zamieszczane przez Urząd Miasta informacje. 

Kolejny wniosek dotyczył poprawy bezpieczeństwa wjazdu w ulicę Heliodora Laskowskiego. Pan 

Burmistrz poinformował, że władze miasta w miarę posiadanych możliwości na bieżąco dbają o 

bezpieczeństwo mieszkańców Nieszawy, w tym związanego z miejskimi ulicami. 

Jeśli chodzi o wniosek dotyczący sprzedaży autokaru na złom i przeznaczenia środków ze 

sprzedaży na prom, wniosek został zrealizowany. 

 

Głos zabrał radny Jan Latopolski i zapytał, jaka jest sytuacja z samochodem volkswagen. 

 

Pan Burmistrz M. Tołodziecki zauważył, że do tego tematu wróci na koniec swojej wypowiedzi 

odnośnie realizacji wniosków. 

Cztery kolejne wnioski dotyczyły zakresu działalności Rady Miejskiej i są w kompetencji 

Przewodniczącej Rady i Rady Miejskiej. Odnośnie wniosku o udostępnienie radnym i klubom 

obsługi technicznej w sekretariacie, Pan Burmistrz odpowiedział, że sekretariat służy do obsługi 

technicznej Burmistrza i Urzędu Miasta, radni korzystają natomiast z obsługi technicznej w Biurze 

Rady Miejskiej (pomieszczenie na półpiętrze Urzędu Miasta).Odnośnie wniosku w sprawie 



ogłoszenia przetargu na zakup oleju opałowego dla Zespołu Szkół w Nieszawie, Burmistrz 

odpowiedział że wniosek jest w trakcie realizacji, a w zasadzie na dzień  dzisiejszy został 

zrealizowany.       10 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. M. Ochociński i nadmienił, że w Urzędzie nie było żadnych 

dokumentów i zarządzeń związanych z procedurą przetargową. Jako pierwsze zostały opracowane 

dokumenty regulaminowe. W tej chwili ogłaszane będą dwa przetargi. Jeden przetarg na olej. Przy 

drugim przetargu jest rozważana kwestia, czy miasto samo ma ogłaszać, czy przez firmę brokerską, 

chodzi o kompleksowe ubezpieczenie gmin,y zarówno szkoły, jak i straży, jak i wszystkich 

jednostek. To musi być w miesiącu kwietniu wykonane.    

Głos zabrał p. Burmistrz i nawiązał do pytania radnego J. Latopolskiego, dotyczącego samochodu 

volkswagen. Stwierdził, że wyniknęła z tym autem dość spora niespodzianka. Było ono schowane 

w ciasnym garażu i po wyprowadzeniu było spore zaskoczenie, bo spodziewano się, że auto będzie 

lekko zdewastowane, uderzone. O dokładne przedstawienie sytuacji Pan Burmistrz poprosił pana 

kierownika ZGKiM p. Roberta Zarembę. 

Pan p.o. kierownika ZGKiM R. Zaremba poinformował, że po wyprowadzeniu samochodu z 

garażu zadzwonił po Policję i zgłosił celowe działanie na szkodę Miasta. Okazało się, że jest on 

znacznie zdewastowany, ma rozbitą przednią szybę, uszkodzoną maskę, urwane lusterka, 

porozbijane lampy z przodu, z tyłu, urwaną miskę lejową. Szkoda została zgłoszona do PZU. 

Okazało się, że część z tych uszkodzeń została wcześniej zgłoszona do ubezpieczyciela, szkoda 

została zlikwidowana, czyli ktoś wziął pieniądze, a szkoda nie została naprawiona. Samochód w tej 

chwili stoi w serwisie Renault Pasikowski we Włocławku. Serwis ma podpisaną umowę z PZU. Pan 

R. Zaremba powiedział, że czeka na dokument od rzeczoznawcy. Jednak PZU nie przewiduje po raz 

drugi uznania tej samej szkody, za część szkód wypłacili pieniądze i interesują ich jedynie nowo 

powstałe uszkodzenia. Nie ma informacji, kto użytkował samochód od października 2011 r., na 

jakiej podstawie, kto na to zezwalał. Przegląd techniczny samochodu skończył się w październiku 

2011 r., a samochód widziano  w użytkowaniu w grudniu 2011 r. 

Głos zabrał p. Burmistrz M. Tołodziecki i poprosił p. Teresę Bojańczyk p.o. Dyrektora Zespołu 

Szkół w Nieszawie o informację, dotyczącą  wniosku o dokładne sprawdzenie kosztów utrzymania 

stołówki i kuchni z rozważeniem wprowadzenia cateringu w szkole. 

Głos zabrała p.o. dyrektora Zespołu Szkół w Nieszawie p. Teresę Bojańczyk i przedstawiła  

analizę opłacalności wprowadzenia cateringu, którą wykonała na polecenie p. Burmistrza.  Analiza 

stanowi załącznik do protokołu. Zdaniem p.o. dyrektora Zespołu Szkół na ten moment prowadzenie 

cateringu przez Szkołę nie jest uzasadnione ani społecznie, ani ekonomicznie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 8. 

Przystąpiono do punktu 8 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Liceum 

Ogólnokształcącego im. komandora Heliodora Laskowskiego w Nieszawie z Zespołu Szkół 

przy ul. Zjazd 5. 

 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota odczytała projekt uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

 

Za – 6 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk,  K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. 

Podlewska) 

przeciw – 8 (B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Lamparski, M. Lipigórski, 

M. Komorowska, R. Rewers) 

wstrzymało się – 0 

Uchwała w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego im. komandora Heliodora 



Laskowskiego w Nieszawie z Zespołu Szkół przy ul. Zjazd 5 przy 8 głosach „przeciw” nie została 

podjęta. 

11 

Ad. 9. 

Przystąpiono do punktu 9 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

Nr 80/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota odczytała Uchwałę Nr 80/2012 Rady Miejskiej 

Nieszawa, a następnie Przewodnicząca zapoznała radnych z projektem uchwały w sprawie 

uchylenia Uchwały nr 80/2012. 

 

Głos zabrała radna Teresa Koźmińska z wnioskiem o uchylenie tej uchwały z tego względu, że 

wynagrodzenie Pana Burmistrza M. Tołodzieckiego jest takie samo, jak poprzedniego Burmistrza A. 

Nawrockiego. Dlatego jej zdaniem jest to bezzasadne. 

Radna Beata Belter zauważyła, że porządek obrad został wcześniej przyjęty, zatem należy 

przystąpić do głosowania. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 80/2012 

Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Miasta Nieszawy. 

 

Za – 8 radnych (B.Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Lamparski,  

M. Lipigórski, M. Komorowska, R. Rewers) 

przeciw – 6 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk,  K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. 

Podlewska) 

wstrzymało się – 0 

Radni 8 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XVIII-87/2012 w sprawie uchylenia uchwały Nr 80/2012 

Rady Miejskiej Nieszawa z dnia 5 stycznia 2012 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Miasta Nieszawy. 

 

Ad. 10. 

Przystąpiono do punktu 10 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota zapoznała radnych z projektem uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nieszawy. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta Nieszawy p. M. Tołodzieckiego. 

 

Za – 8 radnych (B.Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Lamparski,  

M. Lipigórski, M. Komorowska, R. Rewers) 

przeciw – 6 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk,  K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska,  

E. Podlewska) 

wstrzymało się – 0 

Radni 8 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XVIII-88/2012 w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta Nieszawy. 

 

Ad. 11. 

Przystąpiono do punktu 11 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy 



Komisji na 2012 rok. 
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Przewodnicząca Rady p. B. Kalota poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów o 

sprawozdanie. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów p. Beata Belter i przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów, Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. 

Przystąpiono do punktu 12 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i 

Kultury Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty i Kultury o 

sprawozdanie. 

Głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury p. Dorota Danielak i przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz 

plan pracy Komisji na 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.13. 

Przystąpiono do punktu 13 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan 

pracy Komisji na 2012 rok. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej o sprawozdanie. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej p. Jan 

Latopolski i przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14. 

Przystąpiono do punktu 14 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji Kultury 

Fizycznej, Ładu i Porządku Publicznego Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan 

pracy Komisji na 2012 rok. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota poprosiła Przewodniczącego  Komisji Kultury Fizycznej, 

Ładu i Porządku Publicznego o sprawozdanie. 

Głos zabrał Przewodniczący  Komisji Kultury Fizycznej, Ładu i Porządku Publicznego  

p. Robert Rewers i przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Kultury Fizycznej, Ładu i 

Porządku Publicznego Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Po przedstawieniu sprawozdania radny R. Rewers opuścił obrady Rady. 

 

Ad. 15. 

Przystąpiono do punktu 15 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 

rok. 
 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota poprosiła Przewodniczącego  Komisji Rolnictwa i Ochrony 



Środowiska o sprawozdanie. 

Głos zabrał Przewodniczącego  Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  p. Jan Lamparski  
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i przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 16. 

Przystąpiono do punktu 16 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota poprosiła Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Opieki 

Społecznej o sprawozdanie. 

Głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Małgorzata 

Komorowska i przedstawiła Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała również, że powołany został Zespół Interdyscyplinarny, w 

skład którego weszli: radna p. Małgorzata Komorowska, radna p. Beata Belter, kierownik MOPS w 

Nieszawie p. Emilia Wiśniewska, policjant p. Łukasz Jedliński, pedagog szkolny p. Magdalena 

Iwińska  i kurator p. Dorota Mariańska. Odbyły się dwa spotkania Zespołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 17. 

Przystąpiono do punktu 17 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan pracy Komisji na 2012 rok. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady p. B. Kalota i poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 

o sprawozdanie. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Ryszard Lewandowski i przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Nieszawa za rok 2011 oraz plan 

pracy Komisji na 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.18. 

Przystąpiono do punktu 18 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały (nieobecni: radny Robert Rewers, radny Jan 

Lamparski) 

Za – 12 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski,  

K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska, M. Lipigórski, M. Komorowska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się - 0 

Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr XVIII-89/2012 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2012 rok. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 
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Ad. 19. 

Przystąpiono do punktu 19 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nieszawie za rok 2011. 

 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nieszawie za rok 2011 

przedstawiła Kierownik MOPS p. Emilia Wiśniewska. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

 

Ad.20. 

Przystąpiono do punktu 20 porządku obrad - Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 rok. 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2011 rok przedstawiła Kierownik MOPS p. Emilia Wiśniewska. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

 

Ad.21. 

Przystąpiono do punktu 21 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok 

oraz w sprawie ustalenia zasad wynagradzania członków Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Głos zabrała radna Beata Belter i stwierdziła, że można byłoby, na podstawie art. 4’ ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, uzupełnić § 2 projektu uchwały, który 

brzmi: „Zobowiązuje się Burmistrza Miasta do przedłożenia Radzie Miejskiej sprawozdania z 

realizacji Programu do końca 2012 r., z uwzględnieniem działań podejmowanych przez: 

- Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, 

- Miejską Komisję ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

- Komisariat Policji, 

- Zespół Szkół, 

- Miejską Bibliotekę Publiczną, 

- Młodzieżową Orkiestrę Dętą” 

o następujące instytucje, których działalność dotyczy również profilaktyki antyalkoholowej: 

Związek Harcerstwa Polskiego (drużyna ZHP działa przy Zespole Szkół w Nieszawie), Klub 

Sportowy MKS „Jagiellonka”, Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze przy OSP, Szkolne Koło Ligi 

Morskiej i Rzecznej, działające w ramach Koła Ligi Morskiej i Rzecznej na terenie miasta 

Nieszawy, Ośrodek Zdrowia w Nieszawie, Świetlica środowiskowa, działająca przy Fundacji im. 

Krzywdów i Bieńków, Parafia Rzymsko-Katolicka w Nieszawie. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. Marian Ochociński i stwierdził, że zgadza się z radną, że w 

profilaktykę alkoholową powinny się włączać inne podmioty, ale Burmistrz będzie zobowiązany do 

rzeczy niewykonalnej. 

 

Głos zabrała radna B. Belter advocem wypowiedzi Skarbnika, że prosi w takim razie o 

przedstawienie sprawozdania Komisariatu Policji. Jej zdaniem, wniosek o dodanie w tym paragrafie 

innych podmiotów jest zasadny. 

 

Głos zabrała p. Emilia Wiśniewska kierownik MOPS i zauważyła, że to jest uwzględnione w 

Miejskim Programie  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2012  - 

Działania Profilaktyczne pkt 1, stanowiącym załącznik nr 1 do uchwały. 
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Głos zabrała radna B. Belter i zaproponowała, aby biorąc pod uwagę wyjaśnienie p. Kierownik 

MOPS i p. Skarbnika,  przekształcić treść § 2 nadając mu brzmienie: „Zobowiązuje się Burmistrza 

Miasta do przedłożenia Radzie Miejskiej sprawozdania z realizacji Programu do końca 2012 r. 

przygotowanego przez Miejską Komisję ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych”. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie propozycję poprawki do projektu uchwały  

zgłoszoną przez radną B. Belter. 

Za – 13 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, 

K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska, J. Lamparski, M. Lipigórski,  

M. Komorowska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0. 

Radni jednogłośnie przyjęli poprawkę do projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok oraz w sprawie ustalenia 

zasad wynagradzania członków Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych z przyjętą w głosowaniu poprawką w §2 projektu uchwały. 

Za – 13 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, 

K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska, J. Lamparski, M. Lipigórski,  

M. Komorowska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0. 

Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr XVIII-90/2012 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok oraz w sprawie ustalenia 

zasad wynagradzania członków Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

  

Ad. 22. 

Przystąpiono do punktu 22 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Stałej Komisji Rady Miejskiej Nieszawa. 

 Przewodnicząca Rady p. B. Kalota odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałej 

Komisji Rady Miejskiej Nieszawa. 

Za – 9 radnych (B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Latopolski, E. 

Podlewska, J. Lamparski, M. Lipigórski, M. Komorowska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 4 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, K. Latopolska, T. Koźmińska) 

Radni 9 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XVIII-91/2012 w sprawie zmiany składu osobowego 

Stałej Komisji Rady Miejskiej Nieszawa. 

 

Ad. 23. 

Przystąpiono do punktu 23 porządku obrad - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XVII-83/2012 Rady Miejskiej Nieszawa z dn. 30 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Nieszawa na rok 2012. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. Marian Ochociński i powiedział, że tak, jak zostało to 

przedstawione w uzasadnieniu do projektu uchwały, jest to uchwała wprowadzająca dochody z 



tytułu sprzedaży autokaru i złomu. Wprowadzenie tych dochodów do budżetu musi odbyć się na 

podstawie decyzji wysokiej Rady. Jeśli chodzi o stronę wydatków wprowadzono wpłaty na rzecz 
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Izb Rolniczych, które są  obligatoryjne. Wprowadzono również  obligatoryjne dofinansowanie do 

form szkolenia zawodowego nauczycieli w kwocie 1500 zł, czego nie było w pierwotnym projekcie 

budżetu na 2012 rok. Dokonano również w międzyczasie przesunięcia z działu wydatkowego 

środków urzędów naczelnych, organów władz i administracji na rzecz Urzędu. Z pozostałych 

środków zwiększono plan wydatków w Dziale 700 Gospodarka Nieruchomościami i Gruntami o 

kwotę 4 tysiące zł. Są to pieniądze, które zostaną przeznaczone na założenie ksiąg obiektów 

budowlanych. Zwiększono kwotę na oczyszczanie miasta o 5 tysięcy zł. Zniwelowano różnicą 161 

złotych pomiędzy wydatkami, a dochodami bieżącymi. Uwag ze strony obradujących nie było. 

 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota odczytała projekt uchwały. Ze zmianą uchwały budżetowej 

wiąże się również zmiana w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zmiana ta dotyczy wyłącznie 

dochodów i wydatków roku bieżącego, nie ma żadnych ekstrapolacji na lata następne. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII-83/2012 Rady 

Miejskiej Nieszawa z dn. 30 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu miasta Nieszawa na 

rok 2012. 

Za – 13 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, 

K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska, J. Lamparski, M. Lipigórski,  

M. Komorowska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0 

Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr XVIII-92/2012 zmieniającą uchwałę Nr XVII-83/2012 

Rady Miejskiej Nieszawa z dn. 30 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu miasta Nieszawa 

na rok 2012. 

 

Ad. 24. 

Przystąpiono do punktu 24 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Nieszawa na lata 2012-2025. 

 

Skarbnik Miasta p. M. Ochociński nadmienił, że uzasadnienie wywołania uchwały wyjaśnił przy 

podejmowaniu zmian do uchwały budżetowej. 

Przewodnicząca Rady p. B. Kalota odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Nieszawa na lata 2012-2025. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

Za – 13 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, 

K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska, J. Lamparski, M. Lipigórski,  

M. Komorowska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0 

Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr XVIII-93/2012  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Nieszawa na lata 2012-2025. 

 

Ad. 25. 

Przystąpiono do punktu 25 porządku obrad - Rozpatrzenie skargi p. Aleksandry Sobczak. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk odczytała treść skargi p. Aleksandry Sobczak 

z dnia 5 stycznia 2012 r. skierowanej do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Skarga dotyczy 

uchwały w sprawie odwołania skarbnika miasta podjętej na IV Sesji Rady Miejskiej w Nieszawie w 



dniu 30 grudnia 2011 r. 

Wojewoda Kujawsko-Pomorski pismem z dnia 26 stycznia 2012 r. przekazał zgodnie z 
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właściwością skargę p. Aleksandry Sobczak do rozpatrzenia przez Radę Miejską w części 

dotyczącej zadań i działalności Burmistrza Miasta Nieszawa. 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota zapoznała radnych z treścią odpowiedzi Rady Miejskiej 

w omawianej sprawie, tj: 

– pismo Rady Miejskiej z dnia 30 stycznia 2012 r. do Kujawsko-Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego Delegatura we Włocławku Wydział Nadzoru i Kontroli (pismo w załączeniu do 

protokołu) 

– pismo Rady Miejskiej z dnia 6 lutego 2012 r. do Kujawsko-Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego Delegatura we Włocławku Wydział Nadzoru i Kontroli (pismo w załączeniu do 

protokołu) 

– pismo Rady Miejskiej z dnia 8 lutego 2012 r. do p. Aleksandry Sobczak (pismo w załączeniu do 

protokołu). 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała również, że skarga p. A. Sobczak została przekazana 

Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia i poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

przedstawienie stanowiska Komisji w tej sprawie. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Ryszard Lewandowski i odczytał 

opinię Komisji w sprawie skargi p. A. Sobczak. 

Głos zabrała radna Beata Belter i stwierdziła, że Pani Wojewoda czyta dokumenty wybiórczo. W 

piśmie z 4 stycznia 2012 r., podpisanym przez 6 radnych Pani Wojewoda otrzymała informację, że 

radni nie dostali wszystkich projektów uchwał na sesję 30 grudnia 2011 r., materiały były 

niekompletne, radni nie otrzymali akurat uchwały o odwołaniu skarbnika. Radna nadmieniła, że o 

tym fakcie informowali, zarówno w tym piśmie, jak i w innych. Stąd, zdaniem radnej odpowiedź w 

tym temacie nie jest zgodna z prawdą. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. Marian Ochociński i zauważył, że to, co poruszyła w swojej 

wypowiedzi radna, jest przedmiotem badania Wojewody. Natomiast jeśli chodzi o meritum skargi 

dotyczące Rady i rozpatrywania skargi przez Radę Miejską może ono dotyczyć, zgodnie z 

przepisami samorządowymi tylko działalności Burmistrza, cała reszta jest w kompetencji 

Wojewody. Rada nie może też rozpatrywać skargi na siebie. 

 

Głos zabrał radny Ryszard Lewandowski i powiedział, że jako członek Komisji Rewizyjnej 

formalnie podpisał opinię, ale ma wątpliwości, co do zasadności. Zdaniem radnego p. Aleksandra 

Sobczak jako były skarbnik ma prawo do własnej obrony i nie można jej tego prawa ujmować. 

 

Głos zabrała radna B. Belter i zauważyła, że szkoda, iż w przypadku stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu p. Jana Lamparskiego, Komisja Rewizyjna uznała, że nie musi wówczas zajmować 

stanowiska i udzielać odpowiedzi. Wybiórcze traktowanie spraw świadczy też o sposobie, w jaki z 

różnymi sprawami postępował były p.o. Burmistrza p. Kazimierz Tułodziecki. A dowodem na 

niewłaściwe traktowanie radnych, czy pracowników Urzędu przez p. K. Tułodzieckiego są 

chociażby protokoły z sesji, wcześniejszych niż w dniu 30 grudnia 2011 r. (i już zatwierdzonych), 

które mogą świadczyć za materiał dowodowy. 

 

Głos zabrała radna Katarzyna Latopolska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej i odniosła się 

do wypowiedzi radnej B. Belter. Nadmieniła, że wypowiadała się odnośnie p. Jana Lamparskiego, 

że nie będzie wydawać opinii, ponieważ miała na ten temat dwie, trzy różne opinie. Uznała, że w tej 

kwestii wypowie się Sąd.  Przewodnicząca Komisji odniosła się w dalszej wypowiedzi do skargi p. 

Aleksandry Sobczak.  Stwierdziła, że jej zdaniem p. A. Sobczak nie powinna składać skargi, 

ponieważ od 12 miesięcy wiedziała, co się dzieje, jaka jest sytuacja w mieście, szkole. 



Przewodnicząca Komisji p. K. Latopolska poruszyła kwestię sytuacji w szkole, co zostało wskazane 

we wnioskach Komisji Rewizyjnej, tj. brak wewnętrznej kontroli nad placówką. 
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Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza p. Arkadiusz Horonziak i powiedział, że najwyższym 

urzędnikiem administracji rządowej w województwie i przedstawicielem Premiera jest  Wojewoda, 

który z ramienia prawa ma prawo do nadzoru nad samorządami.  W piśmie z 4 stycznia 2012 r. 

podpisanym przez grupę radnych, postawione były zarzuty wielokrotnego naruszenia prawa, które 

miały mieć tutaj miejsce, m.in. przez Pana Burmistrza Mariana Tołodzieckiego, sprawującego 

wówczas funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej.  Organ nadzoru uznał, że nie miały miejsca 

podnoszone w piśmie kwestie, jak również w określonym przepisami czasie nie uchylił uchwały 

Rady Miejskiej o odwołaniu Skarbnika Miasta, czyli uznał, że wszystko było zgodnie z 

procedurami. Skarga dotyczy zupełnie innej kwestii. Skarżący, jak i ten którego oskarżają skarżący, 

mieli prawo być dzisiaj na sesji i zabrać głos na temat zasadności lub niezasadności swoich 

wywodów. W świetle, tego co napisał Wojewoda, jak i tego co sprawdziła Komisja Rewizyjna, taka 

skarga jest niezasadna, bo to jest tylko słowo przeciwko słowu, bez potwierdzenia chociażby 

obecnością skarżącej na dzisiejszej sesji.     

 

Ad. 26. 

Przystąpiono do punktu 26 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pani Aleksandry Sobczak na działalność Burmistrza Miasta Nieszawa. 

Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Aleksandry 

Sobczak na działalność Burmistrza Miasta Nieszawa. 

Za – 6 radnych (B. Kalota, K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. 

Podlewska) 

przeciw – 7 radnych (B. Belter, D. Danielak, M. Bartoszko, R. Lewandowski, J. Lamparski,  

M. Lipigórski, M. Komorowska) 

wstrzymało się – 0 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Aleksandry Sobczak na działalność Burmistrza 

Miasta Nieszawa przy 7 głosach „przeciw” nie została podjęta. 

 

Ad. 27. 

Przystąpiono do punktu 27 porządku obrad - Zapytania mieszkańców. 

 

Głos zabrała radna Dorota Danielak z wnioskiem w imieniu mieszkanki Nieszawy o 

spowodowanie, aby autobusy firm „Orbis”, „Travel” i innych na trasie Warszawa – Ciechocinek 

zatrzymywały się w Nieszawie. 

 

Głos zabrała p. Agata Żmirska-Zbroniec i skierowała pytanie do p. Roberta Zaremby p.o. 

Kierownika ZGKiM, czy w związku z dużą ilością zatrudnionych osób do prac porządkowych, 

publicznych poprawi się czystość oraz czy jest możliwość postawienia koszy przy ul. Mickiewicza, 

jak również przy ulicy Laskowskiego, bo jest bardzo duża ilość śmieci. 

 

Głos zabrał p. Robert Zaremba p.o. Kierownika ZGKiM  i powiedział, że w ostatnich dniach 

pracownicy przy ulicy Laskowskiego zebrali 7 worków butelek. Pan R. Zaremba nadmienił, że w 

miarę możliwości pracownicy sprzątają na bieżąco, a także wysyła pracowników tam, gdzie 

mieszkańcy zgłaszają. Od 2 kwietnia 2012 r. będą pracownicy robót publicznych, więc będą 

większe możliwości utrzymania czystości. Jeśli chodzi o kosze, to koszt postawienia jednego kosza 

to kwota ok. 300 zł. Jeżeli Rada Miejska znajdzie środki na zakup koszy, zostanie to wykonane. 



 

Głos zabrała radna Beata Belter w imieniu mieszkańców i zwróciła się do p. Przewodniczącej 

Rady o ustalenie dyżurów radnych.   19 

Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota zaproponowała, aby radni zostali po zakończeniu sesji w 

celu ustalenia dyżurów, ponieważ sama nie chciała decydować. 

 

Ad. 28. 

Przystąpiono do punktu 28 porządku obrad - Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

 

Głos zabrał radny Jan Latopolski i skierował pytanie do p. Roberta Zaremby p.o. Kierownika 

ZGKiM, jaki jest stan techniczny promu, jakie będą koszty i czy 1 maja 2012 r. wypłynie. 

 

Pan R. Zaremba odpowiedział, że do remontu są potrzebne pieniądze, nie wie na jakim etapie są 

Pan Skarbnik i Pan Burmistrz z wyjaśnianiem rozliczenia za ubiegły rok, Z rozliczeniem były duże 

problemy, bo nie można się było rozliczyć z biletów. Jeśli nie zostanie to wykonane, to wstrzymana 

zostanie dotacja z Powiatu Aleksandrowskiego na 3 lata, bo zasada jest taka, nie rozliczamy dotacji, 

to przez najbliższe trzy lata tej dotacji nie mamy.  Wspomniał również o wizycie wspólnie z 

Zastępcą Burmistrza p. A. Horonziakiem u Starosty Powiatu Toruńskiego. Jest szansa, by Starostwo 

Toruńskie dołożyło Miastu środki finansowe. Trzeba wyszczególnić, na co potrzebne są środki, 

zadeklarować sposób rozliczenia. Obecnie przy promie pracuje 4 pracowników, demontowane są 

łopaty, które są przewożone na Ujęcie Wody do czyszczenia, zakładane są nowe sworznie, tuleje, 

malowane, wypompowano 350 litrów oleju hydraulicznego spod pokładu, gdzie była nieszczelność, 

zostało to uporządkowane, konieczny jest również odbiór techniczny przez Państwową Inspekcję 

Żeglugi Śródlądowej w Bydgoszczy. 

 

Głos zabrała radna M. Komorowska i poprosiła, aby z chwilą kiedy ruszą prace interwencyjne  

skupić uwagę w zakresie czystości na ulicach Szkolna, Zjazd, Stodólna. Duży problem jest również 

ze sporą  ilością zniczy pozostawianych przy cmentarzu. 

 

Głos zabrał p. R. Zaremba i powiedział, że jest umówiony z księdzem Grzegorzem Molewskim 

odnośnie  oczyszczenia cmentarza, planuje się postawienie dwóch, trzech dodatkowych koszy. 

 

Głos zabrała radna Beata Belter i skierowała pytanie do Burmistrza o zakres obowiązków radcy 

prawnego. Po pierwsze, z uwagi na nieobecność na dzisiejszej sesji, gdzie obecność radcy 

prawnego byłaby wskazana. Druga sprawa dotyczy sesji Rady Miejskiej z 5 stycznia 2012 r. W 

protokole, który został przyjęty przez radnych na sesji w dniu 30 stycznia 2012 r., jest punkt 6 o 

podjęciu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w sprawie wynagrodzenia 

Burmistrza, punkt 7 o podjęciu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta, 

punkt 8 o podjęciu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu Pana Mariana Tołodzieckiego. 

Natomiast uchwały są dwie, mimo że radni głosowali trzy uchwały. Radca prawny odpowiada za 

stan rzeczy zgodny z prawem, głosowanie nad uchwałą uchylającą uchwałę w sprawie 

wynagrodzenia Burmistrza się odbyło, za było 8 radnych, przeciw 1, 6 radnych się wstrzymało. 

Później odbyło się głosowanie nad dwiema kolejnymi uchwałami i one są. W związku z 

poruszonymi kwestiami radna złożyła wniosek o pouczenie radcy prawnego o zakresie jego 

obowiązków w zakresie przygotowywanych materiałów i postępowania zgodnie z prawem ogólnym 

i lokalnym. Radca nie zna obowiązującego w mieście Statutu, Regulaminu Rady. W § 8 

Regulaminu Rady przewiduje się, jak ma wyglądać numer uchwały, tj. uchwały numeruje się 

kolejno cyframi rzymskimi odpowiadającymi numerowi Sesji, następnie cyframi arabskimi według 

kolejności, co jest łamane przez cyfry dotyczące roku. Uchwały z sesji z dnia 5 stycznia 2012 r. 

numerowane są niewłaściwie, brak cyfry rzymskiej odpowiadającej numerowi sesji. 

 

Głos zabrał p. Burmistrz Marian Tołodziecki i odpowiedział, że zakres obowiązków radcy 



prawnego jest, natomiast ustosunkowanie się do wniosków radna otrzyma na piśmie. Według Pana 

Burmistrza nie jest obligatoryjne, by radca prawny był obecny na każdej sesji. 
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Głos zabrał radny J. Latopolski z wnioskiem do Pana Burmistrza, aby przeznaczyć na sprzedaż 

działkę przy ul. Rybaki. 

 

Pan Burmistrz Marian Tołodziecki i odpowiedział, że w tej chwili działki, nieruchomości w 

mieście są przygotowywane do sprzedaży. Działka na ul. Rybaki będzie również rozważona. 

 

Głos zabrała radna Dorota Danielak i nawiązała do szkolenia, które odbyło się w lutym 2012 r. w 

Urzędzie Miasta przy współpracy z przedstawicielstwem Urzędu Marszałkowskiego we Włocławku. 

Na to szkolenie byli zaproszeni nauczyciele, pracownicy Urzędu i radni. Jednakże, nie do 

wszystkich radnych skierowane zostało zaproszenie. W związku z tym radna postawiła pytanie, czy 

w szkoleniu wzięli udział wybrani radni, czy było skierowane do wszystkich, bo radna nie dostała 

żadnego zawiadomienia, a chętnie wzięłaby udział w takim szkoleniu. Druga sprawa dotyczy 

spotkania, które miało miejsce 9 marca 2012 r. w siedzibie Urzędu Miasta z księżmi Pallotynami w 

sprawie przekazania liceum. Komisja Oświaty i Kultury wystosowała pismo, w którym wyraziła 

wolę wzięcia udziału w tym spotkaniu. Natomiast odpowiedź była odmowna. Radna uważa, że 

takie postawienie sprawy w pewnym stopniu uniemożliwia pracę Komisji. Zaproszenie na 

popołudnie po spotkaniu z Pallotynami radna uważa za niewłaściwe. Radna postawiła kolejne 

pytanie, czy  do sekretariatu Urzędu Miasta wpłynęły pisma skierowane do Rady Miejskiej, bo 

ostatnio nie są odczytywane żadne pisma. Pan Burmistrz, kiedy był Przewodniczącym Rady 

zapoznawał radnych z treścią pism, które wpływały. Teraz natomiast radna nie wie, czy nie ma pism, 

czy są, ale nie są czytane, czy radni mają sami się z nimi zapoznawać. 

 

Głos zabrał p. Burmistrz Marian Tołodziecki i odpowiedział, że odnośnie pism które otrzymuje  

Pani Przewodnicząca, nie będzie wchodził w jej kompetencje. 

 

Pani Przewodnicząca Rady Bożena Kalota nadmieniła, że wpłynęły skargi, które zostały 

odczytane. Jeś;li chodzi o pisma od Klubu „Samorządowcy miasta Nieszawy” radni są na pewno 

zorientowani, czego one dotyczą. W sekretariacie jest osoba obsługująca Radę, można na bieżąco 

się zapoznać z wszystkimi pismami.   

 

Radna Beata Belter zauważyła, że Pani Przewodnicząca powinna wszystkie pisma odczytywać, są 

poza tym trzy Kluby Radnych. 

 

Radna D. Danielak zapytała, czy nie wpłynęły jakieś pisma od mieszkańców. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że nie ma takich. 

 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk i zauważyła, że obowiązkiem 

radnego jest samemu się interesować tym, co się dzieje w życiu Nieszawy, tym bardziej 

korespondencją.  A to, że dotychczas były odczytywane pisma, to była dobra wola poprzedniego 

Przewodniczącego. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady p. B. Kalota i stwierdziła, że jeśli radni wyrażają taką wolę, 

to będzie odczytywać wszystkie pisma wpływające do Rady.       

 

Głos zabrał p. Burmistrz M. Tołodziecki i nawiązał do pytania radnej D. Danielak, odnośnie 

spotkania z księżmi Pallotynami. Zdaniem Pan Burmistrza, jeśli po spotkaniu z księżmi 

zorganizowano w tym samym dniu kolejne spotkanie i udzielono szerokiej informacji, to w żadnym 

innym mieście ani gminie się to nie zdarza. Natomiast przy prowadzonych rozmowach dwie strony 

często nie życzą sobie jeszcze umocowania innych osób, ponieważ jest to wąskie grono. Mówi się 



nieraz o sprawach wyprzedzających, które w tej chwili nie mają znaczenia, a procentują w 

przyszłości. Ta tajemnica rozmów obowiązuje i po to został umocowany Burmistrz, żeby taktycznie 

21 

prowadzić pewne rozmowy ze wszystkimi przedstawicielami dla dobra miasta. Pan Burmistrz 

wyraził nadzieję, że póki co cieszy się zaufaniem, a jeżeli będą zarzuty, że rozmowy były źle 

prowadzone, to prędzej czy później wszyscy się o tym dowiedzą.          

 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza p. Arkadiusz Horonziak odnośnie pytania radnej D. Danielak 

w sprawie szkolenia i zaproszenia radnych. Pan zastępca odpowiedział, że wszyscy zostali na 

szkolenie zaproszeni, tylko w różnym trybie. Niektórzy poprzez bezpośredni telefon, radni 

pracujący w Zespole Szkół poprzez prośbę do dyrektora o poinformowanie wszystkich i 

wytypowanie pracowników. Trudno w tej chwili powiedzieć, jak ta procedura informacji w Zespole 

Szkół przebiegała. Taki był sposób zaproszenia.        

 

Radna D. Danielak zapytała, czy w związku z tym, pani p.o. dyrektora  ponosi odpowiedzialność 

za niepoinformowanie jej. 

 

Zastępca Burmistrza p. A. Horonziak zauważył, że pani dyrektor przekazała tą informację i 

określona grupa nauczycieli na tym szkoleniu była. 

 

Głos zabrała radna Teresa Koźmińska i złożyła wniosek, by radnemu, który nie uczestniczy do 

końca w obradach obniżyć dietę o połowę. Każdy radny zobowiązany jest uczestniczyć w sesji, a 

nie opuszczać obrady w połowie. 

 

Głos zabrał radny Mariusz Lipigórski i poruszył kwestię pisma wystosowanego przez Klub 

Radnych „Samorządowcy miasta Nieszawy” w dniu 10 lutego 2012 r., m.in. w sprawie informacji o 

wynagrodzeniu zastępcy Burmistrza, kierownika ZGKiM, Skarbnika Miasta. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie może udzielić radnym informacji, ponieważ nie są one informacjami 

publicznymi. Oprócz odpowiedzi Pana Burmistrza, radny otrzymał również pismo od Zastępcy 

Burmistrza. W tym miejscu radny odczytał treść pisma (pismo w załączeniu do protokołu). Radny, 

odnosząc się do treści pisma, powiedział, że nie zarzucał nikomu braku kwalifikacji, a jedynie 

zadawał pytania. Jeżeli chodzi o jego kompetencje to 138 wyborców w wyborach samorządowych 

w 2010 roku oddało w jego ręce mandat radnego. Ponadto nigdy nie był milicjantem. Wstąpił do 

Policji 1 października 1990 roku, a więc pół roku po utworzeniu tej formacji. W kwietniu 1990 r. 

ustawą została powołana do życia Policja.  Radny powołał się również na art. 11 a ustawy o 

samorządzie gminnym, który mówi że organami miasta są Burmistrz Miasta, Rada Miasta. Ponadto 

artykuł 15 pkt 1 i 2 mówi, że organem kontrolnym gminy jest Rada Gminy, jeśli siedzibą Rady jest 

miasto, wówczas Rada Miasta. W związku z tym radny zwrócił się do Burmistrza, że jeśli nie 

panuje nad swoimi pracownikami, wnioskuje o przekazanie radnym w ustawowym terminie 

zakresów obowiązków Zastępcy Burmistrza, pana p.o. kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej. Wniosek o zakres p.o. kierownika ZGKiM wiąże się z sytuacją, jaka 

ma miejsce z samochodem. Jest dziwne, że od października 2011 r. samochód został protokolarnie 

ostatniemu kierowcy odebrany, a nikt do końca lutego 2012 r. nie wiedział, co z samochodem się 

dzieje. Stan licznika samochodu jest przekroczony o kilka tysięcy w stosunku do protokolarnego 

przekazania i stan techniczny samochodu jest taki, jak przedstawił pan kierownik w swojej 

wcześniejszej wypowiedzi.           

  

Głos zabrał Zastępca Burmistrza p. Arkadiusz Horonziak i powiedział, że kierując do radnego 

M. Lipigórskiego pismo, na które powołał się radny, oparł się na kilku wcześniejszych pismach, 

które pan radny kierował, m.in. w formie skargi albo w formie pytań do Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego, czy do Burmistrza p. Mariana Tołodzieckiego.  Jeśli chodzi o sesję 30 grudnia 2011 r. 

i sesję z 5 stycznia 2012 r., które zostały zaskarżone, teraz grupa radnych, którzy się podpisali pod 



skargą, przemilcza stanowisko Wojewody w tej sprawie. Zastępca Burmistrza przytoczył  

sformułowania użyte przez radnego M. Lipigórskiego w skardze, tj. że obecny Burmistrz, wówczas 
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Przewodniczący Rady, dopuścił się wielokrotnego, rażącego naruszania obowiązującego prawa, że 

ślubowanie, które złożyła Przewodnicząca Rady nie ma mocy prawnej. Pojawiły się również w 

piśmie sformułowania „kuriozalne prostactwo prawne, bez jakiegokolwiek poszanowania prawa, 

rażące i wielokrotne naruszenie prawa ”. Jako pierwszy pod pismem podpisał się radny Mariusz 

Lipigórski. Dalej, Wojewoda w trybie nadzoru sprawdza to „rażące naruszenie prawa”. W „Gazecie 

Pomorskiej” 21.03.2012 r. ukazała się informacja, że: „odpowiedź otrzymał radny Mariusz 

Lipigórski z prośbą o poinformowanie pozostałych radnych”. Zarzuty rażącego naruszenia prawa 

nie zostały potwierdzone, jak stwierdził Zastępca. To pismo, odpowiedź Wojewody i tak zostanie 

umieszczona na stronie internetowej Urzędu Miasta w Nieszawie, bo Pan Burmistrz wystąpił do 

Wojewody, jako osoba tam wymieniana, żeby zostało ono przesłane. Ponadto, Zastępca Burmistrza 

poruszył kwestię pisma z 10.02.2012 r. sygnowanego przez radnego Mariusza Lipigórskiego w 

imieniu Klubu Radnych Samorządowcy Miasta Nieszawa i przytoczył sformułowania odnośnie 

Pana Burmistrza: „Nie ma z Pana strony żadnych działań na rzecz promocji miasta”, jak  i pana p.o. 

kierownika ZGKiM: „Gdzie był 3.02.2012 r. pan Robert Zaremba?”. Zastępca Burmistrza, 

odnosząc się do przytoczonej treści, powiedział, że to nie jest kompetencja radnego M. 

Lipigórskiego, a Pana Burmistrza i jeśli Burmistrz udzielił zgodny, to to jest prywatna sprawa  

p.R.  Zaremby, gdzie był, a nie radnego. Następnie, Zastępca odczytał kolejne słowa z pisma: „Czas 

skończyć z kłamstwami, pomówieniami i insynuacjami”, które nie zostały poparte żadnymi 

dowodami. Zastępca Burmistrza przytoczył następnie kolejne sformułowania: „Te niecne rozgrywki, 

które pan zapoczątkował 30.12.2011 r., doprowadzając do sesji, której zgodność z prawem bada 

nadzór Wojewody”, „jak z niskich pobudek dokonuje pan roszad personalnych, niszcząc kolejne 

miejsca pracy dla mieszkańców Nieszawy, a przez to źródło utrzymania ich rodzin bez 

poszanowania dla przepisów Kodeksu pracy i ludzkiej godności” (treść pisma w załączeniu do 

protokołu).   Zdaniem p. Zastępcy jest to zdecydowanie naruszenie art. 212 i 226 Kodeksu karnego i 

gdyby radny wystosował takie pismo personalnie do niego, wiedziałby, co z tym dalej zrobić. W 

tym miejscu radny powinien podziękować Burmistrzowi, że był tak konsyliacyjny. Ponadto, 

Zastępca Burmistrza stwierdził, że w swoim piśmie nie widział ani zarzucanej mu histerii, ani 

prymitywizmu, a jedynie same fakty i je w pełni podtrzymuje. W tych pismach, z tej niemocy radny 

bije pianę, tęskni za tym, co się w grudniu 2011 r. definitywnie skończyło, nie ma tu Burmistrza, 

który wyjeżdża na kilka tygodni i nie interesuje się miastem. Powoływanie się przez radnego na 

ustawę o dostępie do informacji publicznej jest w wielu kwestiach niezasadne. Ponadto również 

wniosek o udostępnienie zakresów obowiązków zastępcy burmistrza i skarbnika przekracza 

kompetencje radnego. 

 

Głos zabrał Burmistrz p. Marian Tołodziecki i odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi 

radnego M. Lipigórskiego odpowiedział, że taktyka militarna konotuje się radnemu zawodowo. Bo 

taktyka może być sportowa, polityczna, postępowania społecznego, nie musi być tylko militarna. 

Nawiązując do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza, zakresy obowiązków są, ale zakresy obowiązków 

są przede wszystkim dla pracodawcy i pracowników. Rozliczanie pracowników należy do 

Burmistrza.  Zaapelował do radnego o powściągliwość i umiar w wyrażaniu swoich poglądów. 

 

Głos zabrał radny M. Lipigórski i odniósł się do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza  

p. A. Horonziaka. Jeśli chodzi o informację dotyczącą rozpatrzenia skargi przez Wojewodę, to nikt 

nie wie, w jakim trybie PaniWojewoda rozpatrywała tę skargę, na pewno nie w trybie 

administracyjnym, bo nie zostały dochowane żadne terminy. Oprócz tego, przy odpowiedzi na 

skargę nie było pouczenia, świadczącego o tym, gdzie można zaskarżyć stanowisko Wojewody.  

Jeżeli chodzi o powiadomienie radnych, to ci radni, którzy podpisali się pod tą skargą i którzy byli 

zainteresowani w sprawie, otrzymali powiadomienie. Radny poruszył też kwestię likwidacji 

stanowisk pracy.  Miasto otrzymało z Kujawsko-Pomorskiej Informacji Turystycznej sprzęt 



komputerowy, jeśli do 2017 roku utrzyma Punkt Informacji Turystycznej. 
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Pan Burmistrz M. Tołodziecki odpowiedział, że nie otrzymało, pan radny ma nieścisłe informacje. 

 

Zastępca Burmistrza  uściślił, że miasto otrzyma sprzęt. 

 

Radny M. Lipigórski zapytał, czy warunkiem otrzymania sprzętu jest utrzymanie Punktu 

Informacji Turystycznej. 

 

Pan Burmistrz odpowiedział, że to niezupełnie warunek, radny ma niedokładne informacje i mógł 

najpierw zapytać.              

 

Głos zabrała radna Maria Bartoszko i skierowała pytanie do p. Skarbnika. Poruszyła kwestię tzw. 

oszczędności zimowych. Zima trwa od grudnia do marca. W tym roku silne mrozy trwały dwa 

tygodnie, nie trzeba było specjalnie wykonywać czynności związanych z utrzymaniem dróg, 

wyciąganiem i uruchamianiem sprzętu. Powstały z tego tytułu różnego rodzaju oszczędności. W 

związku z tym, co się stało z pieniędzmi, które zostały zaplanowane od do, czy będą one gdzieś 

przesunięte. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. Marian Ochociński i zauważył, że radni przyjęli budżet, który 

jest planem rocznym. Nawet jeśli w okresie, o którym mówiła radna, była słabsza zima, nie 

wiadomo, jaka będzie od października.  Skarbnik poruszył również kwestię utrzymania dróg, które 

w mieście w większości są drogami powiatowymi. Do tej pory natomiast nie ma podpisanej umowy 

w zakresie pieniędzy na utrzymanie dróg. Wynika to z faktu, że drogi zostały przekazane formalnie 

w 2001 roku i co roku była podejmowana uchwała w sprawie przekazania pieniędzy i upoważnienia  

Starostwa do przekazania pieniędzy na miasto. W tej chwili tego nie ma. Dobrze, że była bardzo 

lekka zima, bo w tym momencie miasto nie musiało finansować powiatu. 

 

Głos zabrał radny Mariusz Lipigórski  z wnioskiem o przeprowadzenie lustracji dróg na terenie 

Kolonii Nieszawa w celu stwierdzenia ich aktualnego stanu i w miarę możliwości poprawienia ich 

nawierzchni na Kolonii. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz M. Tołodziecki i odpowiedział, że nie czekając na wniosek, sam 

dokonał lustracji i pieszo, i autem. Stan dróg to zaległości kilkuletnie, ale po rozmowie z 

dyrektorem Rejonu Dróg i dzięki zaangażowaniu p. Roberta Zaremby, jest chęć pomocy, jeśli tylko 

zrobi się cieplej. W maju zostanie udostępniona równiarka i co będzie możliwe, się wykona. 

Ponadto, pan kierownik R. Zaremba uruchomi możliwość skruszenia gruzu, betonu, dzięki czemu 

będzie własny gruz, który zostanie wykorzystany do remontu  dróg m.in. na Kolonii. Gorzej jest z 

drogą u p. Szajdy, droga jest obniżona. Tyle, ile się da nawieść i podwyższyć ziemi, tyle się zrobi. 

Jeśli chodzi o inne drogi, władze się tym zajmą, będą większe siły w postaci pracowników 

interwencyjnych i czystość będzie bardziej widoczna. Jest chęć, by było więcej zieleni, trawników, 

też jest to obiecane, będą starania by uporządkować teren nad Wisłą. 

 

Głos zabrała radna Beata Belter i poruszyła kwestię omawianych w dniu dzisiejszym wniosków z 

sesji z 30 stycznia 2012 r. W dużej mierze pokrywały się one z wnioskami z sesji z 25 stycznia 2012 

r., kiedy jednym z wniosków było przejrzenie sieci oświetlenia ulicznego. Radna zapytała, co w tym 

zakresie udało się zrobić.      

 

Głos zabrał Burmistrz p. M. Tołodziecki i odpowiedział, że miasto nie ma umowy na 

konserwację oświetlenia. Czasówki, które są włączane, są też na wyczerpaniu. Nieraz się zdarza, a 

są sygnały od mieszkańców, że się włączają w dzień. Powodem tego jest to, że przełączyła się 



czasówka zepsuta.  Pan Grzegorz Kejna pracownik ZGKiM, jak jest, jedzie i naprawia. Jeśli będzie 

dobry rok finansowy, to zostałaby  podpisana umowa, natomiast jak nie, będzie się trzeba 
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posiłkować własnym elektrykiem, co będzie mniej korzystne dla miasta, niż gdyby była umowa 

zawarta z firmą. Pan Burmistrz poprosił p. Kierownika R. Zarembę o szczegółowe wyjaśnienie 

sprawy. 

 

Pan kierownik R. Zaremba powiedział, że problem jest w tym, że nie ma finansów, żeby pewne 

rzeczy robić kompleksowo. 

 

Radna B. Belter nadmieniła, że chodzi jej o ulicę Ciechocińską i Warszawską, jak tam sprawa się 

przedstawia. 

Pan kierownik R. Zaremba odpowiedział, że Pan Grzegorz Kejna ma polecenie zrobienia 

zestawienia, co można latem jeszcze poskracać. Pracownik w godzinach pracy robi to, co może, 

będą starania, by to usprawnić. Odnośnie pytania radnego M. Lipigórskiego, pan kierownik 

odpowiedział, że nie wie, dlaczego volkswagen trafił na ujęcie wody, nie wie, kto go tam wstawił 

do garażu. Policja bada, kto go użytkował. Różnica w kilometrach między stanem licznika zdanego 

samochodu, a stanem faktycznym obecnym jest parę tysięcy. Nie wie, kto wyraził zgodę, by ten 

samochód jeździł bez aktualnego przeglądu technicznego. Pan Tomasz Dróżyński, który już nie 

pracuje, zadeklarował, że on jeździł na polecenie osób zatrudnionych w Urzędzie, za poprzednich 

władz. Kwestia samochodu wyniknęła w lutym 2012 r., z uwagi na dużą liczbę wyjazdów 

służbowych pana kierownika w sprawach miasta i sprawach Zakładu. W tej sytuacji Skarbnik 

zasugerował wykorzystanie samochodu, który stał na Ujęciu Wody.  Została zrobiona wstępna 

kalkulacja kosztów naprawy tego, co zostało zgłoszone przez poprzedniego użytkownika. Naprawę 

wyceniono   na kwotę 4,5 tysiąc złotych. Koszty te zostały zaakceptowane przez Pana Burmistrza i 

Pana Skarbnika. Samochód został wyciągnięty z garażu w celu oddania do naprawy do p. 

Stanisława Wojtasika. Po wyprowadzeniu samochodu kierownik wezwał Policję, ponieważ okazało 

się, że nie ma przedniej szyby,  rozbita jest maska, nie ma reflektorów,  urwane są lusterka, 

samochód był zanieczyszczony wewnątrz. Jest to samochód 5-letni, który ma przejechane około 

102 tysiące km, a jego wartość to około 60 tysięcy zł. Policja będzie wyjaśniała, co się stało i kto 

użytkował samochód. Problem jest z samochodem taki, jak wcześniej wspomniał pan kierownik, że 

ktoś skonsumował polisę PZU. Szkoda została zlikwidowana. 

 

Radna B. Belter zapytała, kiedy szkoda została przez PZU wypłacona. 

 

Pan kierownik R. Zaremba odpowiedział, że dostał tylko pewne informacje, natomiast czeka na 

oficjalne pismo od rzeczoznawcy z PZU. Miasto wystąpiło z prośbą o przedstawienie kiedy, w jaki 

sposób i kto ewentualnie tę szkodę likwidował. 

 

Głos zabrał Burmistrz Miasta p. M. Tołodziecki i stwierdził, że jak pojechał pierwszy raz na 

Ujęcie  Wody, to zastał tam pomieszczenia w opłakanym stanie. W pomieszczeniu, które powinno 

być kontrolowane przez Sanepid i zamknięte  przed wejściem nieupoważnionych osób, znajdowały 

się zdechłe myszy,  rozkładające się żaby. Dziś jest już widoczna poprawa, widać czystość. W tym 

miejscu Pan Burmistrz zaapelował do radnych o środki finansowe, które są potrzebne chociażby na 

utrzymanie czystości, na energię elektryczną, oświetlenie uliczne, bo bez minimalnych środków 

inaczej za wiele się nie zdziała. Jeśli chodzi o kosze, to starych nie opłaca się odnawiać, nowsze 

kosze są połamane, zdewastowane. Miasto będzie musiało inwestować w zakup, ale one i tak będą 

niszczone. Ten problem dotyczy wielu miast i gmin. Jeśli chodzi o znakowanie dróg, będzie to 

wykonane we własnym zakresie. 

 

Głos zabrała radna Małgorzata Komorowska i poruszyła problem prywatnego budynku obok 

Ośrodka Zdrowia, który jest w bardzo złym stanie technicznym, zwłaszcza po zimie. Radna 



zapytała również o teren po byłym boisku, który został rozparcelowany na działki, czy ktoś jest 

zainteresowany oraz o budynek przy ul. Piekarskiej. 
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Pan Burmistrz odpowiedział, że jeśli chodzi o działki, odbyły się dwa przetargi. Zdaniem 

Burmistrza sprzedaż była utrudniona, bo nie było tam przyłączy energetycznych. Na chwilę obecną 

już jest przyłącze, są założone skrzynki energetyczne. Jeśli chodzi o budynek przy ul. Piekarskiej, 

jest 4 oferentów na ten budynek, będzie ogłoszony przetarg. Jest również 7 chętnych na zakup 

działek. Jest też zamysł na sprzedaż mieszkań, ale tu będzie to proces wolniejszy. W pierwszej 

kolejności trzeba przekształcić mieszkania na socjalne, żeby uniknąć windykacji.   

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady p. Bożena Kalota w kwestii pism przychodzących do Rady. 

Poinformowała, że w dniu 22 marca 2012 r. wpłynęło do Rady pismo od p. Małgorzaty Łykowskiej, 

które odczytała (pismo w załączeniu).   

 

Głos zabrał radny Mariusz Lipigórski i skierował pytanie do Burmistrza, w kwestii powodów 

wypowiedzenia p. Kazimierczak  umowy dzierżawy nieruchomości przy Placu Hallera. 

 

Pan Burmistrz odpowiedział, że powody były podobne, jak z promem. Miasto chce mieć tam swój 

punkt, chce zarabiać. Jest też pomysł lokowania tam kawiarenki letniej, ogródka piwnego. 

 

Radny M. Lipigórski zauważył, że ten teren został przez p. Kazimierczak zabudowany. 

 

Pan Burmistrz odpowiedział, żeby nie wybiegać za daleko, otrzymał pismo od Pani Kazimierczak. 

Są natomiast pewne procedury zabudowy. 

 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk i poprosiła Komisję Uchwał i 

Wniosków o odczytanie wniosków z dzisiejszej sesji. 

 

Głos zabrał radny M. Lipigórski i przedstawił wnioski zgłoszone na sesji. 

 

1. Wniosek radnej Doroty Danielak w imieniu mieszkańców Nieszawy, aby autobusy firm 

ORBIS, TRAWEL i innych na trasie Warszawa-Ciechocinek zatrzymywały się w Nieszawie. 

Przystąpiono do głosowania: 

Za – 13 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

2. Wniosek radnej Beaty Belter – Pouczenie radcy prawnego o zakresie obowiązków w 

przedmiocie przygotowania dokumentów na sesje zgodnie z prawem ogólnym i lokalnym. 

Przystąpiono do głosowania: 

Za – 7 (B. Belter, M. Lipigórski, R. Lewandowski, D. Danielak, M. Komorowska, M. Bartoszko,  

J. Lamparski) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 6 (B. Kalota. K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. 

Podlewska) 

Wniosek został przyjęty 7 głosami „za”. 

 

3. Wniosek radnego Jana Latopolskiego – Przeznaczyć działkę przy ul. Rybackiej do 

sprzedaży. Przystąpiono do głosowania: 

Za – 13 

przeciw – 0 



wstrzymało się – 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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4. Wniosek radnego Mariusza Lipigórskiego – Przedstawić zakres obowiązków zastępcy 

Burmistrza oraz p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Nieszawie. Przystąpiono do głosowania: 

Za – 7 (B. Belter, M. Lipigórski, R. Lewandowski, D. Danielak, M. Komorowska, M. Bartoszko,  

J. Lamparski) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 6 (B. Kalota. K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. 

Podlewska) 

Wniosek został przyjęty 7 głosami „za”. 

 

5. Wniosek radnej Teresy Koźmińskiej – Uzgodnić z radcą prawnym czy radny opuszczający 

sesję w trakcie jej trwania nie powinien utracić połowy diety. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta p. Marian Ochociński i stwierdził, że w tym momencie trzeba 

byłoby zmienić uchwałę Rady Miejskiej. 

Radna Beata Belter nadmieniła, że w momencie prac nad wspomnianą uchwałą, też pojawiło się 

wiele uwag, kiedy można taką dietę zmniejszyć i radca prawny wszystko to wykreślił, więc teraz 

jeśli będą prace nad zmianą uchwały, to różne rzeczy będzie można wprowadzić, nie tylko tę 

poprawkę. Może się okazać, że te zmiany nie będą zgodne z prawem. 

Skarbnik Miasta zauważył, że jeżeli zmiana uchwały będzie niezgodna z prawem, to radca prawny 

nie podpisze.     

Radna Beata Belter powiedziała, że tak jak podała radna T. Koźmińska, na dany moment trzeba 

uzgodnić tę kwestię z radcą prawnym, zanim podejmie się działania. Na następną sesję będzie 

opinia radcy w tej sprawie. Radna B. Belter nadmieniła, że zostawiłaby wniosek taki jaki jest. 

Skarbnik Miasta p. M. Ochociński dodał, że trzeba we wniosku ująć, że w przypadku pozytywnej 

opinii Radcy przygotować projekt uchwały umożliwiającej takie potrącenie.    

W związku ze zgłoszonymi propozycjami wniosek radnej T. Koźmińskiej został ostatecznie 

sformułowany następująco: Uzgodnić z radcą prawnym, czy radny opuszczający sesję w trakcie 

jej trwania nie powinien utracić połowy diety. W przypadku pozytywnej opinii Radcy 

przygotować projekt uchwały umożliwiającej takie potrącenie. 
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem: 

Za – 11 (B. Belter, R. Lewandowski, M. Komorowska, M. Bartoszko,  

J. Lamparski, B. Kalota. K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 2 (D. Danielak, M. Lipigórski,) 

Wniosek został przyjęty 11 głosami „za”. 

 

6. Wniosek radnego Mariusza Lipigórskiego – Przeprowadzić lustrację dróg na terenie 

Kolonii Nieszawa i Miasta w celu ustalenia ich aktualnego stanu i ich poprawy. 
 

Przystąpiono do głosowania: 

Za – 12 (B. Belter, M. Lipigórski, R. Lewandowski, D. Danielak, M. Bartoszko,  

J. Lamparski, B. Kalota. K. Błaszczyk, K. Latopolska, J. Latopolski, T. Koźmińska, E. Podlewska) 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 1 (M. Komorowska)   

Wniosek został przyjęty 12 głosami „za”. 

 

Ad. 29. 

Przystąpiono do punktu 29 porządku obrad - Zakończenie obrad XVIII sesji. 



 

Wiceprzewodnicząca Rady p. Katarzyna Błaszczyk zakończyła obrady XVIII sesji. 
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